

Ontario as a case study for modernizing Home Child Care licensing and support ^[1]

Author: Varmuza P., Perlman, M., & White, L. A.

Source: Canadian Public Administration

Format: Article

Publication Date: 8 Sep 2021

AVAILABILITY

Access full article [via subscription] ^[2]

Excerpted from abstract

In this study we demonstrate why oversight and monitoring of the home child care (HCC) sector deserves more scrutiny and policy attention in Canada. Focusing on Ontario as a key case given its population and particular licensing model, we propose a model of licensing which would bring HCC in line with requirements in child care centres and ensure all HCC providers are licensed and monitored. Recognizing that licensing alone does not guarantee quality child care, we propose a system of program supports to accompany licensing. Finally, we estimate the costs associated with implementing our proposal and demonstrate that on a per provider/child basis our model is much more cost effective and equitable than the current system.

French

Cette étude vise à démontrer pourquoi la surveillance et le suivi du secteur des Responsables de service de garde en milieu familial (RSG) méritent plus d'examen et d'attention des politiques au Canada. En mettant l'accent sur l'Ontario en tant que cas clé compte tenu de sa population et de son modèle de licence particulier, nous proposons un modèle de licence qui alignerait les RSG sur les exigences des garderies et garantirait que tous les RSG soient agréés et surveillés. En reconnaissant que la délivrance d'un permis ne garantit pas à lui seul un service de garde de qualité, nous proposons un système de soutien aux programmes pour accompagner l'octroi du permis. Finalement, nous estimons les coûts associés à la mise en œuvre de notre proposition et démontrons que sur une base par fournisseur/enfant, notre modèle est beaucoup plus rentable et équitable que le système actuel.

Region: Ontario ^[3]

Tags: family child care ^[4]

quality ^[5]

licensing ^[6]

standards and regulations ^[7]

Source URL (modified on 20 Sep 2021): <https://childcarecanada.org/documents/research-policy-practice/21/09/ontario-case-study-modernizing-home-child-care-licensing>

Links

[1] <https://childcarecanada.org/documents/research-policy-practice/21/09/ontario-case-study-modernizing-home-child-care-licensing> ^[2]

<https://onlinelibrary.wiley.com/doi/10.1111/capa.12435> [3] <https://childcarecanada.org/taxonomy/term/7856> [4]

<https://childcarecanada.org/taxonomy/term/8943> [5] <https://childcarecanada.org/category/tags/quality> [6]

<https://childcarecanada.org/taxonomy/term/8921> [7] <https://childcarecanada.org/taxonomy/term/9170>